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Inleiding 

Voor ons profielwerkstuk hebben wij het onderwerp: Hoe worden films gemaakt?, gekozen. 

Om dit uit te kunnen leggen zoomen we in op het productie proces van de Harry Potter 

films. Wij hebben dit onderwerp gekozen omdat we allemaal filmliefhebbers zijn en 

benieuwd waren naar hoe films gemaakt worden. We hebben de keuze gemaakt om als 

grootste informatie- en hulpbron Harry Potter te kiezen. Dit hebben we gekozen om 

meerdere redenen. Ten eerste zijn we allemaal enorme fans van de Harry Potter series. Niet 

alleen wegens de films, maar ook de boeken hebben veel invloed gehad op onze jeugd en 

hebben een grote impact op ons achtergelaten. Ook is er enorm veel bekend over de 

productie van deze films wat dus enorm handig is geweest voor ons project. 

Onze onderzoeksvraag is: Hoe worden films gemaakt?  
Onze deelvragen zijn: 

 Wat is de rol van de regisseur binnen de productie van een film? 

 Hoe gaat het casten van acteurs in zijn werk? 

 Hoe worden kostuums voor film ontworpen en gemaakt? 

 Hoe zijn de decors tot stand gekomen? 

 Hoe wordt een film gefilmd? 

 Hoe stellen ze de muziek samen voor een film? 

 Hoe zijn de special effecten gecreëerd?  

Wij hebben de deelonderwerpen onder ons drieën verdeeld en hebben elk individueel 
onderzoek gedaan naar onze deelonderwerpen. Wij hebben gebruikt gemaakt van artikels 
op het internet, video’s en boeken. Ook hebben twee van ons een tentoonstelling van Harry 
Potter bezocht, waaronder eentje bij Warner Brothers studio’s. Van de vele webpagina’s en 
video’s die we hebben gebruikt waren er veel in het Engels en hebben we de informatie naar 
het Nederlands moeten omzetten. 

We hebben geprobeerd onze hoofdstukindeling op volgorde te leggen waarin een film 
gemaakt wordt. Het is alleen wel zo dat de volgorde van het proces kan verschillen per film. 
Om onze onderzoeksvraag zo goed mogelijk te beantwoorden gaan we elk deelonderwerp 
zo zorgvuldig mogelijk uitleggen. Hieruit trekken we conclusies en hopen we een antwoord 
te kunnen vinden op onze hoofdvraag: Hoe worden films gemaakt? 
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Plan van aanpak: 
1. Onderwerp, aanleiding en onderzoeksrichting 

Wij hebben het onderwerp ‘film’ gekozen voor het vak Engels. Dit hebben we 
gekozen omdat wij allemaal een interesse hebben voor de verschillende aspecten 
van film. De aspecten muziek, kostuums, decor en het regisseren van een film willen we het 
meest onderzoeken. 
Ons profielwerkstuk levert nuttige informatie op voor mensen die geïnteresseerd zijn in het 
proces het film maken en voor ons zelf. Stella wilt later binnen de film-/theaterwereld 
eindigen als production designer en Teun zit te denken aan een muziek opleiding. Renée 
vindt film vooral enorm leuk om te kijken en kan dan ook enorm goed ‘binge-watchen.’  
 

2. Hoofd- & deelvragen 
Onze hoofdvraag is: Hoe worden films gemaakt?  
hierbij onderzoeken we verschillende aspecten: muziek, cameravoering, acteurs, etc. Met als 
hoofd voorbeeld: Harry Potter. 
De deelvragen die we hierbij gaan gebruiken zijn: 

 Hoe worden de kostuums gemaakt? 

 Hoe stellen ze de muziek samen voor een film? 

 Hoe maken ze het decor van een film? 

 Welke mensen heb je allemaal nodig voor een film? 

 Wat is de rol van de regisseur binnen de productie van een film? 

 Welke andere middelen worden gebruikt in een film? 

 Hoe stellen ze het script samen? 

 Hoe gebruiken ze de cameravoering in een film? 

 Hoe werken special effects en hoe worden ze benut? 

 

3. Werkwijze & Methode 
Onze werkwijze is een kwalitatief onderzoek, zodat we genoeg betrouwbare informatie 
kunnen krijgen voor onze presentatie.  
Twee van ons gaan op studiereis naar Marrakesh en bezoeken daar een filmstudio. Dat 
willen we als informatiebron proberen te gebruiken. We verdelen onze taken zo goed 
mogelijk zodat iedereen weet wat hij of zij moet doen. Ook zullen we zo nu en dan afspreken 
om de voortgang te bekijken.    
 
4. Planning en taakverdeling 

Stella: Houdt zich bezig met het decor: hoe het gemaakt wordt, hoe ze tot 
een eindproduct komen, etc. Ook doet zij de special effects: de technologie erachter, de 
mensen die eraan werken, etc.  
 
Renée: Houdt zich bezig met de casting: hoe gaat het casten van acteurs in zijn werk,etc. En 
de kostuum:, hoe wordt het ontworpen, etc.  Ook zal ze zich bezig houden met de regie van 
film: Hoe wordt een film geregisseerd en wat komt daarbij kijken?  
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Teun: Houdt zich bezig met de muziek: hoe wordt het gecomponeerd, wat komt erbij kijken, 
etc. Ook cameravoering hoort bij Teuns deel: welke manieren van filmen zijn er, hoe 
beïnvloed een camera inval de film, etc.  
 
Met z’n allen: We houden met z’n allen bij wat er aan materiaal nodig is om een film te 
maken en welke mensen daarvoor nodig zijn. Verder willen we als praktische opdracht een 
trailer of shortfilm maken van een eigen geschreven script. In deze film willen we de 
aspecten die we hebben geleerd proberen toe te passen. 
 
5. Eindproduct 
Het eindproduct wat we gaan opleveren is een presentatie, een werkstuk en een 
shortfilm/trailer. 
 
6. Informatiebronnen 
De websites die we gaan gebruiken zijn: 

 https://nl.wikipedia.org  

 https://muziek-en-film.infonu.nl/film-en-video/46844-hoe-wordt-een-film-gemaakt-
van-  idee-tot-film.html  

 http://www.muziekbus.nl/muziek/filmmuziek.html  

 http://www.schooltv.nl  

 http://www.talentenbeurs.nl/index.php?section=nieuws&module=artikel&id=50  

 http://clothesonfilm.com/costuming-the-dressmaker/35833/  

 https://nl.wikipedia.org/wiki/Lijst_van_filmtechnieken  
 

Documentaires die we gaan kijken: 

 The making of Harry Potter 

 https://schooltv.nl/video/willi-wills-wissen-wie-kommt-den-action-in-den-
film/#q=Film%20  
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Wat is de rol van de regisseur binnen de productie van een 

film? 
 
Iedereen heeft wel een beeld bij wat het zijn van een regisseur inhoud. Sommigen denken 
dat het een constant schreeuwende stereotype fransman in een klapstoeltje is en sommigen 
een paniekerige man met een megafoon. Velen weten ook wel dat de regisseur een groot 
deel speelt bij de productie van een film, maar wat houden de taken van een regisseur 
eigenlijk allemaal in? 
 
Om te beginnen is de regisseur de persoon die verantwoordelijk is voor de hele uitwerking 
van de film. Hij moet vooral veel keuzes maken.  Een regisseur wordt meestal gezien als de 
maker van een film, maar eigenlijk is dat niet waar. Hij is de artistieke leider van het 
filmproces. Bij veel aspecten overlegt de regisseur met de filmproducent, zowel in het 
voortraject, als tijdens de opnamen. In de praktijk is de rol van een producent veel groter 
dan veel mensen denken. Een producent heeft ook vaak het laatste woord in het creatieve 
proces. Een film maken is een kostbare zaak, van vaak vele tientallen tot honderden 
miljoenen euro's. Een producent is namens de geldschieters verantwoordelijk voor het 
commerciële succes van een film. De producent kan een filmproductiemaatschappij zijn. Die 
willen meestal een bioscoopfilm maken en hebben dus een groot budget. Ook zal er 
waarschijnlijk al iets van een scenario voor de film zijn. Bijvoorbeeld een boek, als ze de 
toestemming van de schrijver hebben. Een bekend voorbeeld is de Warner Bros Studios, die 
al sinds 1918 films maakt en evenals de rechten van Harry Potter en Fantastic Beasts and 
where to find them bezit. Het nadeel van het verfilmen van een boek is dat de film vaak erg 

anders is en dat er veel details 
zijn weggelaten. Omdat het een 
film is kan niet elk klein detail erin 
gepropt worden, maar soms 
worden ook dingen toegevoegd 
die de smaak zullen vallen bij het 
publiek. Denk aan liefdesrelaties, 
karakters die minder tijd hebben 
om zich te ontwikkelen of er zijn 
dingen aan het scenario 
toegevoegd die ook nieuw 
kunnen zijn voor de mensen die 
de boeken al gelezen hebben.  
 
Een tweede mogelijkheid als 

producent is een televisiebedrijf. Die vragen dus een regisseur voor televisie films, deze 
worden vaak niet in de bioscoop gedraaid en zijn speciaal gemaakt voor op de televisie. Vaak 
zijn deze ook niet zo lang. Voorbeelden zijn the Star Trek next generation series of het grote 
aantal van detective films die op tv te zien zijn. Ook een voorbeeld van een televisiefilm zijn 
documentaires. Dit kunnen de vage voorlichtingsfilmpjes tijdens een biologieles zijn, maar 
ook films met een groter budget zoals Planet Earth of documentaires over muzikanten zoals 
Amy Winehouse of Kurt Cobain. Deze documentaires gaan vaak wel in première op een 
festival, maar worden grotendeels op televisie uitgezonden en zijn daar dus op gericht.  

Warner Bros Pictures Studio’s 
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Ook kan de producent van de film de regisseur zelf zijn. Dit heet een vrije productie. De 
regisseur produceert een film met zijn eigen filmproductiemaatschappij.. Als de regisseur de 
producer is wordt hij feitelijk gezien als geldschieter/grootaandeelhouder van de productie. 
Hoe groter de aandeelhouder hoe groter de invloed op de productie van de film. De 
regisseur steekt hier dus privégeld in en omdat aan een film flinke kosten zitten komt deze 
vorm van producent niet vaak voor en werkt de regisseur vaak samen met een andere 
filmproducent.  
 
Harry Potter regisseurs:  
Niet alle films van de serie zijn geregisseerd door een regisseur. In totaal waren dit er vier, 
waarvan elke een of meerdere heeft geregisseerd. Chris Columbus heeft de Steen der Wijzen 
en de Geheime kamer geregisseerd, Alfonso Cuarón de gevangene van Azkaban. Mike 
Newell de Vuurbeker en David Yates de Orde van de Feniks, de Halfbloed Prins en beide 
delen van de Relieken van de dood. De laatste heeft ook de spin-off, Fantastic beasts and 
Where to Find Them, geregisseerd.   

Hoe een regisseur zijn takenpakket eruit ziet verschilt vooral van wat hij regisseert. Een film 
voor op het witte doek zit heel anders in elkaar dan een serie of documentaire voor op de 
televisie. In het algemeen verricht je als regisseur de volgende zeven hoofdtaken:  
 
1: Research doen naar het gekozen onderwerp 
Voordat een regisseur een idee naar een film kan omzetten gaat hij eerst onderzoek doen. 
Hij moet erachter zien te komen of zijn oorspronkelijke idee mogelijk is om uit te voeren en 
te verfilmen. De regisseur probeert kennis te verzamelen over special effects, locaties en 
props (rekwisieten), maar bijvoorbeeld ook verhalen van mensen als hij een waargebeurd 
verhaal wilt gaan vertellen. Het type onderzoek dat hij moet doen om zijn idee te 
verwezenlijken verschilt erg bij wat hij wilt doen. Als hij bijvoorbeeld een vliegtuigongeluk 
wilt gaan reconstrueren, zal hij verhalen gaan verzamelen van ooggetuigen of misschien zelfs 
mensen die zo’n ramp hebben overleeft. Ook zal hij dan onderzoek moeten gaan doen naar 
vliegtuigen zelf en wat er nodig is om de film te maken. Denk aan special effects en locatie. 
Er zijn nog meer manieren van onderzoek doen zoals boeken en artikelen lezen, locaties 
bezoeken en films kijken. De meeste regisseurs nemen jarenlang de tijd om informatie te 
verzamelen om vervolgens het scenario te schrijven 
 
2. Het schrijven van een scenario. 
Een van de belangrijkste delen van een film is het scenario. Het scenario kan gezien worden 
als de blauwdruk van een film. Inhoudelijk bevat het scenario al het dialoog, wat de 
personages zeggen. Er staat ook in op welke manier iets gezegd wordt, denk aan emotie en 
een houding die de personage aanneemt. Ook staan er acties in, dit houdt in: alles wat er op 

Chris Columbus           Alfonso Cuarón               Mike Newell                   David Yates 
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het scherm te zien en te horen is. Een scenario wordt altijd in de tegenwoordige tijd 
geschreven. 
Het scenario van een bioscoopfilm bestaat uit 90 tot 120 pagina’s en elke pagina staat gelijk 
aan één minuut film. In veel gevallen schrijft de regisseur de scenario zelf, maar bij een de 
meeste fictiefilms werkt hij vaak samen met een scenarioschrijver. In de meeste gevallen is 
het zo dat de scenarioschrijver naar een regisseur op zoek gaat. Bij het tegendeel vraagt de 
regisseur de scenarioschrijver om te beginnen met zijn eerste verhaal opzet en bevindingen 
in een scenario te gieten. Dit is compleet met dialoog, acties en karakteromschrijvingen. 
Tijdens het proces bespreekt de regisseur met de schrijver over zijn vorderingen en het 
beoordelen van zijn werk. Hij controleert of het scenario juist is, of de karakters volgens zijn 
beeld kloppen en of de opbouw van het verhaal wel klopt. Soms ben je als regisseur degene 
die een scenarioschrijver vraagt jouw eerste verhaal opzet en bevindingen in een scenario te 
gieten, compleet met dialogen en karakteromschrijvingen.  
 
Het scenario kan een heel nieuw origineel idee zijn, maar vaak zijn scenario’s gebaseerd op 
een roman, novelle of zelfs een andere film. Er is dus altijd wel een soort van beeld die de 
regisseur van de inhoud van het scenario heeft. Harry Potter is een van de bekendste 
voorbeelden. Van de zevendelige boekenserie zijn uiteindelijk acht films verschenen (Het 
zevende en laatste boek is in tweeën gesplitst). Bij het maken van een scenario die 
gebaseerd is op een boek, wordt er goed gekeken naar het boek. Wat zou geschikt zijn om in 
de film te stoppen en wat zou er beter weggegelaten kunnen worden? De film zou nooit 
helemaal hetzelfde kunnen zijn als het boek, vaak tot ergernis van sommige fans van het 
boek, maar anders zou de film veel te lang worden. De schrijver van het scenario houdt vaak 
ook in de gaten wat het publiek wilt zien en probeert die zo tevreden mogelijk te houden 
met zijn schrijfwerk.  
 
3. Financiering van een productie rond krijgen. 
Het hebben van een origineel idee is al een begin voor een goede film. Als het scenario af is, 
gaat de regisseur vervolgens zijn idee proberen te verkopen als hij niet al in opdracht van 
een producent werkt.. Dit wordt ook wel pitchen genoemd. Dit doet hij doormiddel van het 
presenteren van zijn idee aan producenten, televisieomroepen en filmfondsen. Denk aan 
BBC, Warner Bros. pictures of Netflix, die zelf ook films produceert, maar het kan ook een 
persoon als producent zijn. Beroemde voorbeelden zijn David Heyman (Harry Potter), Steven 
Spielberg (Jurassic Park) en George Lucas (Star Wars). Zonder medewerking van een 
producent of andere investeerders, is het haast onmogelijk om een film te maken. Bij het 
maken van een film komen veel kosten kijken. Dat komt niet alleen door het grote aantal 
medewerkers, maar ook door de lange productieperiode en alles wat daar bij komt kijken, 
zoals locaties, kostuums, props, etc. De kosten van de volledige film liggen meestal rond de 
paar miljoenen euro’s, maar het kan zelfs oplopen tot enkele honderden miljoenen.  De 
producent kan als hij geïnteresseerd is nog eventueel bepaalde eisen stellen aan het script, 
maar daar moet de regisseur ook mee akkoord gaan. De producent heeft uiteindelijk het 
laatste woord. Het verhaal moet aantrekkelijk zijn. Hij is tevens ook verantwoordelijk voor 
het commerciële succes van de film en wilt dat de film zo goed mogelijk in de smaak valt bij 
het publiek.  
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4. Het samenstellen van een crew. 
Als de financiering helemaal rond is en de regisseur en de producent het eens zijn, is het aan 
de regisseur om de film crew samen te stellen. Dit doet hij in samenwerking met de 
productieleider. De film moet zo snel en efficiënt mogelijk gemaakt worden. Bij het maken 
van een film zijn er veel verschillende disciplines die tot orde komen. Waaronder camera, 
licht, geluid enzovoorts voor nodig zijn. Naast dat deze mensen hun vak goed moeten 
verstaan moet de samenwerking ook optimaal zijn. Zonder samenwerking is het maken van 
de film vrijwel onmogelijk. Naast de crew is de regisseur ook verantwoordelijk bij het casten 
van de acteurs. Hij geeft goedkeuring of de gecaste acteurs mee mogen doen.  
 
Bij de productie van een film komen veel mensen kijken. De grootte van de crew ligt 
natuurlijk aan het budget en sommige functies worden ook overgeslagen.  
 
Een lijst van mensen die vaak in een crew voorkomen:  

 scenarioschrijver, vraagt jou om zijn verhaal te verfilmen of jij vraagt hem je idee uit te 
werken 

 productieleider/producer, regelt de productie van een film: maakt een planning, zorgt dat 
alle crewleden op de juiste plek en tijd aanwezig zij 

 cameraman, legt het verhaal op beeld vast 

 geluidsman, legt het verhaal in geluid vast 

 editor, maakt van de tientallen opnames een verhaal 

 producent, helpt jou met de financiering van de productie 

 set designer, zorgt dat locaties qua vormgeving en stijl overeenkomen met het script 

 Director of photography 

 Production designer: Deze probeert vorm te geven aan de film. Denk dus aan het decor, 
props, de kostuums en make up. Hij geeft leiding aan een heel team van ontwerpers die 
achter hem staan.  

 Acteurs: De acteurs spelen letterlijk een grote rol in de film. Zij beelden de emoties uit en 
geven een groot deel van het verhaal weer.  

 
Er zijn ook veel voorbeelden van regisseurs die andere taken uitvoeren naast het regisseren 
en of produceren. Sommigen bewerken zelf hun films, schieten zelf de filmscènes, 
componeren zelf de muziek of acteren in hun eigen film. Beroemde voorbeelden van het 
laatste zijn Stan Lee, die in elke Marvel film een cameo speelt, Clint Eastwood en Mel 
Gibson.  
 
5. Het sturen van de productie van een film.  
Als de volledige crew is samengesteld is het tijd om te beginnen met de productie van de 
film. Voor de regisseur begint nu een intensieve periode waarin hij de leiding moet nemen 
bij het aansturen over de filmlocaties, filmset, decorbouw, rekwisieten, kostumering en 
grimering. veel hiervan doet hij in samenwerking met de art director. De regisseur is artistiek 
eindverantwoordelijk en moet dus op ieder aspect van de productie toezien. Hij moet naast 
het doorlopen van het script met de cameraman en het bezoeken van de filmlocaties met de 
productieleider, ook nog aanwezig zijn bij de repetities van de acteurs. Een regisseur moet 
dus tijdens de productie van de film alles op elke locatie sturen en maakt lange werkdagen. 
Hij werkt bijna elke dag, inclusief weekends en vakantiedagen. De regisseur gaat bij ieder 
aspect van de film langs om te kijken of dit in overeenstemming is met het verhaal, die hij 
met de film wil overbrengen. Geven de locaties het gewenste gevoel aan de kijkers? Zijn de 
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dialogen helder en passend? Als er aanpassingen nodig zijn, voert de regisseur dat in en 
wordt alles zo snel mogelijk naar wens gemaakt. Vaak wordt er tijdens de productie veel 
nieuwe dingen uitgeprobeerd en wordt er veel aan het verhaal gesleuteld. Door dat 
experimenteren kan de productie vertraagt worden. De productietijd kan ook langer duren 
doordat het budget op is of omdat het een complex script heeft.  
 
6. De montage van de film. 
Nadat de opnames zijn afgerond is het de taak van de regisseur om samen met de editor de 
film in elkaar te zetten, dit noemen ze ook wel monteren. Vaak zijn er vele uren aan 
beeldmateriaal geschoten en moeten al die losse stukken samengebracht worden in een 
filmisch verhaal. In tegenstelling tot wat de meeste mensen denken, wordt een film niet 
altijd in chronologische volgorde gefilmd. De stukken film moeten dus ook nog in volgorde 
worden gezet. De lengte van de film moet worden teruggebracht naar een montage van 
rond de twee uur.  Het monteren vereist veel  puzzelwerk en concentratie. Het is dus geen 
wonder dat het proces daarvan een paar maanden duurt. Hoe lang het monteren duurt ligt 
eraan hoeveel special effects worden gebruikt. Fantasiefilms, zoals Harry Potter en the 
Hobbit, vereisen veel meer werk dan een romantische maar ook realistischere film zoals the 
Notebook. Tijdens de montage krijgt het film meer de uiteindelijke vorm en komt het 
verhaal dus in stand. Het is dus nog niet de volledige film. Het geluid moet ook nog bewerkt 
worden en aspecten zoals aftiteling moeten er ook nog in. 
 
7. Het promoten van de productie. 
Wanneer de film helemaal af is, is het tijd voor de regisseur om te beginnen met het 
promoten van de productie. De regisseur wil natuurlijk dat zijn verhaal door zoveel mogelijk 
mensen wordt gezien en gehoord. Om bekendheid te geven aan zijn film, geeft de regisseur 
interviews en werkt mee aan persconferenties. Wanneer de film klaar is, kan de promotie 
van de productie beginnen. De reden dat je een film of serie maakt is toch omdat je wilt dat 
zoveel mogelijk mensen jouw verhaal horen en zien. Om bekendheid te geven aan je 
productie, geef je interviews en werk je mee aan persconferenties. Je hoopt dat je productie 
hierdoor meer kijkers of bezoekers trekt.  
Om de film te promoten worden er ook vaak teasers en trailers uitgebracht. Deze bevatten 
stukjes van de film en geven het publiek dus al een idee over wat de sfeer van de film is en 
soms al wat er gaat gebeuren. 
Bij veel fantasiefilms of actiefilms, bijvoorbeeld van Marvel, wordt er vaak ook veel geld 
uitgegeven aan merchandise. Denk aan posters, kleding of objecten die in de film 
voorkomen. Vooral van Harry Potter is er veel merchandise te vinden. Toverstokken, sjaals 
met kleuren van de verschillende huizen; noem een object en er is waarschijnlijk een Harry 
Potter versie van.  
 
Als het promoten goed is gelukt, zullen er veel mensen op de regisseur zijn film afkomen en 
kan er winst gemaakt worden, waardoor hij weer andere films kan gaan maken.  
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Hoe gaat het casten van acteurs in zijn werk? 

Na het schrijven van een script en het vormen van het verhaal is het tijd om geschikte 
acteurs die samen de cast van de uiteindelijke film gaan vormen. Deze mensen hebben een 
cruciale rol in een film, aangezien zij het verhaal moeten uitvoeren en dus geloofwaardig 
moeten overkomen. De producent van de film maakt daarvoor meestal een wish-list. Hierop 
staat wat voor een soort acteurs hij nodig heeft, bijvoorbeeld achtergrond, uiterlijk of 
leeftijd.  
 
Bij Harry Potter ging het vooral om dat iedereen een Britse achtergrond had, omdat ze trouw 
aan de boekenserie wilden blijven, die in Groot-Brittannië afspeelt. Het verhaal moest wel 
als kloppen gezien kunnen worden. 
 
Verder is de Wishlist gebaseerd op genre en de grootte van het budget. Bij grote films komt 
daarna de casting director in beeld. Hij is vaak verbonden aan een castingbureau en heeft de 
opdracht gekregen van de producer gekregen om acteurs uit te zoeken die aan zijn lijst 
voldoen. Dit hoeven niet alleen acteurs te zijn die ingeschreven staan bij het castingbureau, 
maar ook acteurs die reageren op een castingoproep bij bijvoorbeeld een vacaturebank. 
Voor Harry Potter gingen ze ook langs scholen aangezien ze grotendeels naar kinderen 
zochten omdat die in de gewenste leeftijdsgroep zitten die ze voor de film nodig hadden. 
Hiermee hebben ze onder andere Emma Watson kunnen casten als Hermelien Griffel.  
 
Tijdens een casting sessie kan het voldoende zijn dat de producer en de casting director 
foto’s te zien krijgen van acteurs die in aanmerking komen, maar vaak moet er een auditie 
plaatsvinden. Hiermee laten de acteurs hun talent en uitstraling zien. Zo’n auditie wordt 
vaak op film vastgelegd, zodat het gedeeld kan worden met producenten, regisseurs en of 
studio-leidinggevenden. Het kan zo ook teruggekeken worden en vergeleken worden met 
audities van andere acteurs. Later kunnen er nog verdere afspraken gemaakt zoals 
experimenteren met het script en de mogelijke acteurs, zodat er bijvoorbeeld gekeken kan 
worden of er tussen bepaalde acteurs eventuele chemie zit die bij de rollen passen. Dit helpt 
bij het kijken of een bepaalde emotie overkomt bij het publiek. De casting director adviseert 
de producer en de opdrachtgever, de producent dus, heeft het laatste woord. 
Castingoproepen van de Harry Potter films trokken altijd veel bekijks. Voor de rollen van Cho 
Chang en Berlinda broom kwamen duizenden tieners auditie doen en bij de audities voor 
Loena Leeflang kwamen er meer dan vijftienduizend. Dit toonde ook meteen aan hoe goed 
de films het deden bij het publiek. 
 

 

 

 

 

 



                                                                                                                                                                                        
11 

 

Hoe worden kostuums voor film ontworpen en gemaakt? 
Films hebben vaak een bepaald soort thema en sfeer. Kostuums helpen veel met het 
behalen van die sfeer en thema. Daarom wordt er door de producer veel aandacht aan het 
uiterlijk van de personages besteed.  Haar, kleding en make up moeten passen bij de stijl en 
sfeer van de film. Het moet er voor het publiek goed en kloppend uitzien, zodat ze zich beter 
kunnen inleven in de film. Het proces van het ontwerpen van een kostuum kan per genre 
verschillen, maar heeft allemaal een basis 
De producer wilt het personage zo goed mogelijk proberen uit te beelden, zodat het 
karakter beter naar voren komt. Niet alle personages dragen steeds hetzelfde door de hele 
film door. Er wordt ook eerst een analyse van het script gemaakt om te kijken wanneer een 
karakter in welke scène zit en wat degene die specifieke scène zal moeten gaan dragen.  
 
Daarna komen alle designers bij elkaar met de producer om te converseren over de 
kostuums. Samen moeten ze een plan bedenken over hoe elk personage eruit moet komen 
te zien en wat daar allemaal bij te pas moet komen. Ze willen het personage zo goed 
mogelijk proberen weer te geven en beslissen over waar de film naartoe moet gaat. Ze 
willen dat het publiek de boodschap die ze willen overbrengen met de film binnen krijgt en 
het uiterlijk van de personages kunnen daar erg bij helpen.  
 
Als de producer en designer het met elkaar eens zijn, is de taak voor de designers om 
onderzoek te doen. Ze doen vaak eerst onderzoek naar de plaatsen waar de film plaatsvindt 
om zo rekening te houden met de kleren. Denk bijvoorbeeld aan temperatuur, omgeving en 
cultuur. Het kostuum moet zo geloofwaardig en realistisch mogelijk overkomen bij de kijkers 
van de film. In Harry Potter hebben alle leerlingen hetzelfde uniform, net zoals grotendeels 
van alle scholen in Groot-Brittannië, waar het verhaal zich afspeelt. Ook onderzoeken de 
designers verschillende soorten materiaal en bekijken wat het beste past bij wat ze zoeken.  
 
Na het genoeg verkrijgen van informatie, is het aan de designers om te beginnen met het 
maken van een ontwerp. Ze beginnen eerst met een snelle ruwe sketch om alvast te kijken 
hoe alle ideeën samen er uit gaan zien en of het aan de door hun gemaakte eisen vereist. 
Door deze sketches kan de designer snel werken in plaats van meteen al een perfect 
ontwerp, die veel meer tijd kost. Daarna begint de designer met een meer gedetailleerd 
ontwerp en beslist zo het uiteindelijke ontwerp en de kleuren die het moet bevatten. De 
kostuum past vaak bij de persoonlijkheid van een personage en daar helpen kleuren of een 
manier op hoe iemand iets draagt mee. Harry Potter is bijvoorbeeld niet echt een vrolijk, 
opvallend persoon en draagt veel donkere kleuren zoals grijs, blauw en zwart.. Hermelien 
draagt niet zo speciale kleren, maar ze zijn wel erg netjes en precies volgens de regels. Dit 
past goed bij het meisje die zich strikt aan de regels wilt houden. Ron Wemel is een slordige 
jongen en dat is ook duidelijk te zien aan zijn kleren. In tegenstelling tot die van Hermelien 
heeft hij totaal geen moeite gedaan om ze netjes aan te doen.  Zelfs de kleinste dingen aan 
een kostuum kunnen enorme bijdragen leveren aan hoe het personage bij het publiek zal 
overkomen en over hoe ze die personages beoordelen. De kleuren van de kleding past vaak 
ook bij de emotie van een scène. Het heeft net zoveel belang bij het overbrengen van een 
emotie als de achtergrondmuziek, want ondanks dat het misschien niet zo lijkt, beïnvloeden 
de kostuums het publiek wel.  
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Als de producer en de designer het eens zijn 
over de gemaakte sketches en ontwerpen, 
en er geen verdere ideeën zijn, wordt er 
gewerkt aan een laatste ontwerp. Deze zal 
het kostuum in zijn geheel weergeven, dus 
inclusief alle kleine details en kleuren. Dit 
laatste ontwerp wordt meestal gemaakt met 
acrylverf en zal een verwijzing zijn voor de 
designers die de kostuum zullen maken. 

Uiteindelijk beginnen de designers met het 
maken van het kostuum. Vaak zijn de 
designers deel van een bedrijf die daar 
gespecialiseerd in is. Zij weten goed hoe ze 
stoffen precies zoals in de ontwerpen 
kunnen maken en hebben daar dus speciale 
technieken voor. Om een stuk stof ouder te 
doen lijken gaan ze het stuk rafelen met een 
mes of gaan ze het laten weken in heet 
water met thee. Ook kunnen ze een 
soldeerbout gebruiken om er extra verweer 
effecten in het stof te krijgen. Het gaat er 
vooral om dat het kostuum bij het verhaal 
past. ‘Het mag niet in de weg staan van de 

schrijver zijn woorden’, dus het moet ook niet teveel aandacht trekken. Het is immers geen 
fashionshow. Nadat de kostuums klaar zijn en goedgekeurd zijn, worden ze gepast door de 
acteurs en daarna zijn ze klaar voor de opnames van de film.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ontwerp van het kostuum van Albus Perkamentus. 
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Hoe zijn de decors tot stand gekomen? 
 
Een production designer/set designer is de persoon die zorgt voor de decors in een film. Ze 
hebben directe contacten met de regisseur, cameraman en producent. Dit is zo geregeld 
zodat de production designers een goed en duidelijk beeld krijgen van hoe het eindproduct 
gevormd moet gaan worden.  
 
Bij de Harry Potter films is Stuart Craig gevraagd om de decors te ontwerpen. Hij is een 
beroemd decor ontwerper en heeft al vele malen een Oscar gewonnen. Toen hij werd 
gebeld heeft hij in het vliegtuig naar Los Angeles het eerste Harry Potter boek uitgelezen. 
Tijdens de vlucht kreeg hij al veel inspiratie en ideeën voor de vormgeving. Waar Stuart om 
bekend staat is dat hij herkenbare dingen kan terugbrengen in een hele andere wereld.  
 
Tijdens het filmen van de acht films hebben ze de hele Harry Potter wereld gebouwd. Bij de 
eerste film hebben ze enorm veel op locatie gefilmd wegens een laag budget. Toen Stuart op 
gesprek ging met J.K. Rowling tekende ze de kaart van het Zweinstein gebied. Als inspiratie 
bron voor het kasteel heeft Stuart verschillende gebouwen gebruikt. Zo heeft hij de Christ 
Church college in Oxford, Durham cathedral en Gloucester cathedral gebruikt in zijn 
uiteindelijke ontwerp van het Zweinstein kasteel. Stuart wilde het gebouw zo vertrouw 
mogelijk laten voelen zodat de magie extra sterk naar voren zou komen. Tijdens de eerste 
film heeft Stuart samen gewerkt met Stephanie McMillan. Zij is een decor decorateur en had 
de taak het decor aan te kleden en te versieren. Zo moest ze tafels, stoelen, bestek, eten, 
behang en noem maar op maken voor het decor. Het grootste deel van de decorstukken 
heeft ze van bijeengeraapte materialen gemaakt die ze vond bij onder anderen veilingen. 
Soms moesten ze bepaalde spullen meerdere keren kopiëren, zo had je 5000 meubels, 
12000 handgemaakte boeken, 40000 Weasly’s Wizard Wheezes producten en meer dan 
3000 tover Staffen.  
 
De Zweinstein maquette 
Voor de Harry Potter films zijn de meeste 
scènes gefilmd op een set. Het Zweinstein 
kasteel is in werkelijkheid een enorme 
maquette die de buitenkant van het gebouw 
laten zien. Het kasteel moest zo veel mogelijk 
op een echt kasteel lijken en zo min mogelijk 
sprookjesachtig overkomen. De verschillende 
kamers in het kasteel zijn aparte decors 
waarin de scènes zijn gespeeld. Toen de 
productie van de Harry Potter films was 
begonnen, waren alleen nog de eerste 3 
boeken uitgekomen. Dit zorgde ervoor dat de 
maquette niet volledig overeen kwam met de 
opeenvolgende films. De maquette is daarom ook 
een aantal keren aangepast om de films kloppend te 
maken. Er zijn verschillende plaatsen en decors gebouwd voor alle acht films: 
 

Zweinstein kasteel maquette 
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- Clock tower courtyard. Ook wel bekend als de achtertuin van het Zweinstein kasteel. 

Deze achtertuin heeft tijdens het filmen 3x van plaats moeten veranderen. De 
klokken toren zelf heeft altijd aan de achterkant van Zweinstein gezeten en is verder 
nooit verplaatst.  

- Owlery. Oftewel het uilennest. Dit decor is nooit verplaatst en is gemaakt in een 
grote mal. Om het uilennest zo echt mogelijk te laten lijken en het aan alle wensen 
van een uil te laten doen heeft Stuart uilen specialisten geïnterviewd. Niet alle uilen 
zijn echt. Veel zijn gemaakt van piepschuim, gips en verf.   

- Hagrid’s hut. Het hutje van de tuinman. Hagrid is een half-reus en werkt ook als 
docent bij Zweinstein. Hij heeft een hutje naast de school dat gebaseerd is op een 
herberg. Het decor is op locatie gebouwd: bij de eerste 2 films was het een locatie 
dicht bij London. Daarna is het decor verplaatst naar Schotland, waar hij volgens 
Stuart beter tot z’n recht kwam.  

- Whomping Willow. Dit is een enorme beukwilg die in de Gevangene van Azkaban zijn 
debuut maakt. Bij de productie van deze boom is er enorm veel samenwerking 
gekomen tussen de decor- , visual effects-  en de special effects groep. De boom is in 
het echt gebouwd en werd 25 meter hoog. Met computer edits en green screen 
werden de takken bewogen. ook dit decor is een aantal keer verschoven van plaats: 
eerst stond de boom op de zwerkbal trainingsvelden en later werd hij op een berg 
gezet dicht bij het kasteel. De boom werd in de latere films gebruikt om de seizoenen 
aan te geven om de tijdsveranderingen in de film te laten zien.  

 
De verschillende filmsets 
Natuurlijk zijn er heel veel decors gebouwd waarin de acteurs en actrices hun karakter 
vormgeven. Sommige decors zijn deels op locatie gefilmd en anderen zijn nooit anders dan 
een set geweest. Zo heb je:   
 

- the forbidden forest, waarin 
veel herkenbare aspecten zitten 
verwerkt. Zo ziet het bos er van 
buitenaf heel normaal uit. Maar 
hoe dieper je in het bos gaat, 
hoe enger, groter en mistiger 
alles wordt. Het bos is in het 
begin van de film op locatie 
gefilmd. Later hebben ze een 
enorme set gebouwd. Om de 
bomen zo echt mogelijk te laten 
lijken hebben ze een silicone 
mallen gemaakt. Deze hebben ze uitvergroot en vervolgens beschilderd en beplakt 
met takjes, mos en/of blaadjes. Op dit decor is slim gebruik gemaakt van licht en 
rook.  
 

 
 

Set van het verboden bos 
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- Diagon Alley is de grote winkelstraat in de toverwereld. Ook voor dit decor werden 
herkenbare aspecten teruggebracht. Als je een snelle blik werpt op de winkelstaat 
merk je niet meteen dat het anders is dan een ‘normale’ winkelstraat. Maar als je 
goed kijkt zie je dat elke winkel schots en scheef staat en er wel hele aparte 
producten worden verkocht. Voor de producten die verkocht werden in deze kleine 
winkels waren enorme inkopen gedaan zoals onder anderen bezems. Ook werden 
veel dingen gewoon met de hand gebouwd, dit was wel een enorme klus aangezien 
er soms wel 1000 keer een ding moet worden gekopieerd. 
In een van de latere films wordt Diagon Alley volledig verwoest door dooddoeners. 
Om de sfeer te veranderen werd al het kleur in de staat weg gehaald en werd er slim 
gebruik gemaakt van licht.  

- Schrieking shack is het gebouw waar Remus Lupus naartoe ging als hij van mens naar 
weerwolf veranderde. In de film zie je dat het gebouw beweegt. Dit hebben ze 
gebouwd met een stalen constructie. Qua aankleding van het huis zie je dat alles is 
kapot en gescheurd is. Ook ligt er overal stof om aan te duiden dat er al jaren 
niemand meer was geweest. Tijdens het filmen werd het stof telkens weer opnieuw 
neergelegd om te verbergen dat er al eerder was gefilmd.  

 
Zoals u misschien al heeft gemerkt wordt er dus enorm nauwkeurig gekeken naar details en 
bedoelingen binnen de vormgeving. En natuurlijk zijn dit niet de enige decors die zijn 
gebouwd. Er zijn er nog veel en veel meer! Zo kunt u denken aan het ministerie van 
toverkunst of het huis van de Wemel’s.   
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Hoe wordt een film gefilmd? 
 
In een film wordt natuurlijk alles gefilmd. Een film kan niet bestaan zonder camera, omdat 
een camera alles opneemt. Hierdoor is de camera onmisbaar. Voor het filmen zijn 
verschillende technieken benodigd. 
 
Het camerastandpunt is de plaats waar de camera staat én de hoek ervan ten aanzien van 
wat er gefilmd wordt. 
 
Met een standpunt op ooghoogte wordt er bedoeld dat het gaat om de ooghoogte van het 
object, niet de ooghoogte van de cameraman 
 
De plaats van de camera kan laag of hoog zijn.  Plaats je de camera op de grond, ligt de 
horizon hoog en is er veel voorgrond zichtbaar. Plaats je de camera hoog, dan ligt de horizon 
laag. Hierdoor zie je een stuk minder dan wanneer de camera op de grond staat.  Een beeld 
met een horizon krijgt ruimte en diepte. 
 
De camera kan verschillende hoeken hebben, dat is 
het kikkerperspectief, het ooghoogteperspectief en 
het vogelperspectief. Bij het kikkerperspectief staat 
de camera op de grond, waardoor je alles vanaf de 
hoogte van een kikker ziet. Dit wordt vaak gebruikt 
bij scenes waar mensen groter moeten lijken. In 
Harry Potter werd dat ook vaak voor Hagrid gebruikt. 
Er waren namelijk twee acteurs voor Hagrid. Een 
kleine en een grote. Ze filmden daarom de kleine 
acteur vanaf onderen, zodat hij leek op een reus. Er 
zijn veel soorten kikkerperspectieven, bijvoorbeeld 
de trunkshot. Hierbij wordt er gefilmd vanuit een 
kofferbak.  
 
Bij het vogelperspectief wordt er gefilmd vanuit de lucht, dit zie je vaak bij actiescenes. Dan 
wordt er vaak snel gefilmd als er bijvoorbeeld een auto heel hard rijdt. Soms is het ook 
sloom gefilmd, waarbij je een mooie blik van de omgeving krijgt. Dat zorgt ervoor dat de 
kijker weet waar de personages zich bevinden. 
                                                                                            
In films heb je vaak verschillende shots in scènes. Zo heb je bijvoorbeeld de close-up. Hier 
wordt er ingezoomd op een voorwerp of een persoon. Ook heb je een Point Of View shot. 
Hier kijk je vanuit de ogen van een personage in de film. Hierdoor zie je wat hij/zij ook ziet. 
 
In de filmwereld is de camera heel belangrijk. Daarom is het ook belangrijk dat er een paar 
verschillende cameravoeringen bestaan. Bij de cameravoering combineert de cameraman vijf 
variabelen om betekenis toe te kennen aan het beeld: het camerastandpunt, het kader of de 
begrenzing van het beeld, de scherpte en de scherptediepte, de camerabeweging en de 
nabewerking van de film. Er bestaan 3 cameravoeringen, namelijk de objectieve 

Hagrid van onderen gefilmd 
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cameravoering, subjectieve cameravoering en de narratieve cameravoering. Dit zorgt dat de 
camera vloeiend verloopt. 

Objectieve cameravoering:  

Bij objectieve cameravoering wordt er gefilmd vanuit een ‘onpartijdige positie’. Hierbij wordt 

het niet door de ogen van iemand gefilmd, maar je ziet de acties van meerdere mensen. Het 

beeld kiest dus geen kant van het verhaal. Dit wordt in veel films gebruikt waar een groot 

verhaal in zit, bijvoorbeeld een film als disconnect . Deze camera heeft geen directe invloed 

op de kijker, dus het wordt neutraal gefilmd. 

Subjectieve cameravoering:  

Subjectieve cameravoering is dat er wordt gefilmd en dat je het verhaal door de ogen van de 

hoofdpersoon ziet. Dit wordt bij de meeste films gebruikt. Het is ook het makkelijkst om te 

filmen, omdat je de handelingen en gedachten van één bepaald personage ziet. Je ziet deze 

cameravoering vooral in thrillers en actiefilms.  

Narratieve cameravoering:  

Bij de narratieve cameravoering dient de camera als verteller, de camera neemt actief deel 

aan de handeling. Er wordt vaak informatie onthult en verhult. Dit wordt vaak bij detectives 

gebruikt. Elke keer een krijg je meer informatie en dat houdt een film ook spannend.  

aar een film kijken waar de 
camera de hele tijd stil staat. 
Is niet fijn kijken. De kijker 
haakt snel af als je de hele tijd 
maar één shot hebt. Daarom 
bestaan er heel veel 
verschillende 
camerabewegingen om alles 
goed in beeld te krijgen en 
om de film niet statisch te 
houden. Camerabeweging is 
de bewegingen die een 
camera maakt.   In films is dit 

heel belangrijk, want als je steeds dezelfde bewegingen hebt, dan wordt het snel saai om te 
kijken.  Je hebt veel soorten van camerabewegingen die in films worden gebruikt. Een paar 
voorbeelden van camerabewegingen zijn tilten, zoomen, dolly in/out. Voor elke scène in een 
film wordt uitgezocht welke soorten camerabeweging er worden gebruikt. Hierdoor heb je 
voor elke scène vaak de perfecte camerabeweging.  
 

Pan of pannen 

Pannen is de horizontale beweging van links naar rechts. Deze camerabeweging geeft 

overzicht. Dit geeft overzicht, over een bepaald gebied bijvoorbeeld. Vaak is deze 

camerabeweging erg snel. Daarom krijg je heel snel een goede blik over een grote of kleine 

oppervlakte. Deze camerabeweging heeft een narratieve functie.  

 

Filmen van Harry Potter 
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Tilt  

Dit is de tegenovergestelde beweging van pannen. Bij tilten verloopt de beweging niet 

horizontaal, zoals bij pannen, maar verticaal. Hierdoor gaat de aandacht van de kijker ergens 

anders heen. Tilten heeft net zoals pannen een narratieve functie. 

Zoom in/out: 

Dit is een van de bekendste camerabewegingen die in films wordt gebruikt. Zoom in/out 

betekent dat de brandpuntafstand van een camera wordt gewijzigd. Dit betekent de afstand 

van het midden van een lens tot het punt waar de lichtstralen samenkomen. In bijna elke 

camera zit wel een zoomfunctie. Zoom in/uit wordt heel veel gebruikt in films, omdat soms 

iets ver weg is, om een gezichtsuitdrukking te laten zien, of om een voorwerp beter te laten 

zien. Als je een camera naar achter of naar voor beweegt, is dat dus geen zoomen. Dit wordt 

een dolly genoemd. De camera moet wel stilstaan als er wordt gezoomd, omdat je anders 

heel erg makkelijk de trillingen ziet. Daardoor gaat de kwaliteit van het filmen een stuk 

achteruit. De zoom in/out heeft een narratieve cameravoering 

Vertigoshot  

Bij een vertigoshot rijdt het karretje waarop de camera staat naar achteren. De camera blijft 

met een constante snelheid inzoomen. Hierdoor blijft alles even groot, maar de achtergrond 

wordt ook groter hierdoor. Dit is erg handig als je eerst niet de achtergrond wilt laten zien, 

en daarna wel.  

Dolly in/out 

Een dolly in/out is dus een 

camerabeweging die naar voren 

of naar achteren. Als je de dolly 

in/out combineert met Zoom 

in/out, dan krijg je een heel 

apart effect. Dit wordt niet heel 

vaak gebruikt, maar in 

bijzondere gevallen wel. De dolly 

is moeilijk om met de hand te 

filmen, daarom wordt er vaak 

een speciaal karretje gebruikt 

om dit proces makkelijker te 

maken.  De dolly in/out heeft 

een narratieve cameravoering                                 Hier is een voorbeeld van een Dolly 

Zip 

Een zip is een heel snelle beweging. Hierdoor verdwijnt er vaak informatie. Een zip wordt 

vaak gebruikt in de filmindustrie. Bij een zip is de camera zo snel, dat het beeld heel 

onscherp wordt. Met een professionele camera gaat dit redelijk makkelijk, omdat ze er 

allemaal knopjes en programma’s voor hebben om het zo snel te laten verlopen en het er 

goed uit te laten zien. Zippen wordt vaak gebruikt om het verband tussen personen of 

objecten te leggen. De cameravoering van Zippen is narratief 
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Tracking shot 

De tracking shot is een beweging die één of meerdere personen volgt. Dit gebeurt vaak bij 

actiescènes waar er veel wordt gerend of waar er een auto heel hard wegrijdt en dan volg jij 

de auto. De trackingshot kan bewegingen als de zip, dolly of zoom ook bevatten. De 

trackingshot is soms moeilijk te filmen en soms makkelijk om te filmen. Als er bijvoorbeeld 

iemand langsloopt, dan is het makkelijk, want dan hoeft de cameraman maar een klein 

beetje mee te bewegen. Als er iemand in een auto heel erg hard rijdt, dan wordt dat 

moeilijker. Dan moet de cameraman een groot stuk meerennen. De cameravoering van de 

trackingshot is subjectief. 

Crane shot:  

Bij een crane shot wordt de camera aan een kraan vastgezet. De kraan is erg hoog, dus als de 

kraan beweegt, dan krijg je een wijd shot over het gebied wat wordt gefilmd. De crane shot 

wordt niet heel veel gebruikt bij films, maar bijvoorbeeld wel bij concerten en 

voetbalwedstrijden. De crane shot kan alle shots die hierboven staan ook uitvoeren, maar 

dan op een hoger punt vanaf de grond. De crane shot kan narratieve, subjectieve en 

objectieve cameravoering uitvoeren. 

Focus 

In een film heb je natuurlijk ook focus nodig, anders is alles onscherp, of het wordt gefocust 

op het verkeerde voorwerp. Focus is het scherpstellen van een camera op een bepaald 

onderwerp wat zich in het beeld bevindt.  Als dat niet gebeurt, dan mis je wat belangrijk is, 

en het is vervelend om naar te kijken. De focus is een heel belangrijk aspect in de 

filmindustrie. Voor elke scène wordt uitgezocht welke soorten focus moeten worden 

gebruikt. Hierdoor zul je alles perfect meekrijgen, aangezien hier erg veel tijd aan wordt 

besteed. Daarom gebruikt elke film verschillende soorten van focus. Hier wordt door experts 

naar gekeken welke focus het beste in welke scène past. In de Harry Potter films zijn alle 

soorten focus gebruikt. Hier zijn verschillende vormen van focus 

Differential focus: 

Bij de differential focus ervaar je een scherptediepte. Dit komt doordat de scherpte tussen 

de voorwerpen op de voorgrond, en de voorwerpen op de achtergrond niet hetzelfde is. 

Vaak is het zo dat de differential focus het voorwerp op de voorgrond focust. Differential 

focus wordt vaak gebruikt.  

Vooral als er een brief of een belangrijk 

voorwerp in de film beter moet worden 

getoond aan  

de kijker. Hierdoor mist de kijker niks van 

de informatie. Differential focus is niet 

moeilijk om te filmen. Er zitten 

verschillende functies op een camera die 

voor deze focus kunnen zorgen. Differential 

focus heeft een narratieve  cameravoering                                                                  

 
Differential focus in Harry Potter 
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Deep focus:  

Bij deep focus is elk element precies even scherp. Hierdoor hoeft de kijker zich nergens op te 

focussen, omdat ze alles meekrijgen wat er gebeurt op het beeld. Deep focus wordt het 

meest gebruikt, omdat het niet fijn zou zijn om steeds te kijken naar een film waar steeds 

verschillend wordt gefocust. Deep focus wordt veel gebruikt bij Harry potter, omdat ze 

willen dat je alles meekrijgt wat er gebeurt op Hogwarts en ze willen niet dat je iets mist van 

de “actiescenes” in de film. Door deep focus is de kijker niet gedwongen om zich ergens op 

te focussen. Deep focus heeft objectieve cameravoering 

Focus pull:  

Bij focus pull gaat de scherpte over naar de achtergrond of voorgrond. Bijvoorbeeld , er staat 

iemand voorin het beeld. Daar is eerst op gefocust. Daarna focust de camera bijvoorbeeld op 

een hond op de achtergrond. Dit wordt vaak gebruikt in horrorfilms. Hierdoor krijg je een 

sneller schrikeffect, omdat je eerst niet ziet wat er in de achtergrond gebeurt en dan zie je 

ineens een eng figuur. Daarom wordt deze soort van focus erg vaak gebruikt. De 

cameravoering van focus pull is narratief’ 

Door al deze camerabewegingen, focussen en cameravoeringen wordt een film een stuk 

beter. Daarom wordt aan dit enorm veel tijd besteed, zodat de kijker de ultieme ervaring 

heeft als hij naar een film kijkt. Hier hebben de producers van Harry Potter heel erg veel 

rekening mee gehouden. Hierdoor  

Het antwoord op de deelvraag is dus: Een film wordt gefilmd met een camera. Er worden 

veel verschillende cameravoeringen en camerabewegingen gebruikt. Hierdoor is het beeld 

niet statisch, maar dynamisch. Dit is fijn voor de kijker, zo ziet hij nog eens iets van de 

omgeving, speciale dingen bij karakters of de bewegingen van voorwerpen of karakters. 

Hierdoor word je helemaal meegenomen in de film. Ook wordt er voor focus gezorgd. Dit 

zorgt ervoor dat de kijker naar de dingen kijkt die belangrijk zijn. Soms is er een voorwerp uit 

focus omdat dit niet belangrijk is. Zo wordt een film dus gefilmd. 
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Hoe stellen ze de muziek samen voor een film? 
Bij elke film wordt er wel muziek gebruikt. Hierdoor worden situaties vaak spannender of 
emotioneler. Voor elk genre van films wordt er wel een ander soort muziek gebruikt. 
Bijvoorbeeld bij romantische films heb je vaak vrolijke of emotionele muziek. Vaak worden 
hier hoge noten gebruikt. Bij actiefilms wordt er vaak snellere en spannende muziek 
gebruikt. Muziek wordt vaak ook gebruikt om een bepaalde plaats aan te geven, 
bijvoorbeeld draaiorgels in Amsterdam of zangkoren in een kerk. De muziek geeft een sfeer 
aan een scène. Als er bijvoorbeeld iemand dood gaat in een film, dan worden mensen sneller 
emotioneler, dan dat er actie muziek zou worden afgespeeld bij een scène waar iemand 
dood gaat. Voor elke film wordt een eigen soundtrack gemaakt. Dit houdt in dat de “theme 
song”, de liedjes en de soundeffecten die in de film voorkomen allemaal worden ontworpen. 
Soms wordt er ook muziek van bestaande artiesten gebruikt. Bijvoorbeeld bij de film Iron 
Man 2 kwam het lied Another one bites the dust van Queen in voor. Hier betalen film 
producers veel geld voor om een bestaand lied in een film te doen. 
 
Elke filmserie heeft haar eigen “theme song”. Dit is het lied dat meestal bij het intro of aan 
het eind van de film wordt afgespeeld, en waar veel mensen een film aan herkennen. Er 
wordt heel erg veel werk in het componeren van een Theme song. De persoon die de Harry 
Potter theme song heeft 
ontworpen, heet John 
Williams. John Williams is 
één van de grootste 
componisten in de 
filmgeschiedenis. Hij heeft 
in de eerste drie Harry 
Potter films de soundtracks 
gecomponeerd. Voor 
componisten duurt het 
lang voordat ze een theme 
song of een soundtrack 
hebben gemaakt.  
Dit duurt vaak meerdere 
maanden, aangezien het 
lied precies goed moet zijn 
en de juiste klanken hebben om in de sfeer van de film te passen. Voor blockbusters worden 
de beste componisten en de beste muzikanten uitgezocht om de muziek te ontwerpen voor 
een bepaalde film. 
 
Bij Harry potter heeft Patrick Doyle vanaf de derde film de soundtrack gecomponeerd. 
Patrick Doyle is een redelijk bekende componist en hij heeft heel erg veel succes gehad met 
Harry Potter, omdat het zo’n goede soundtrack heeft. 
 
Sound effects worden heel vaak gebruikt in films. Het zijn alle geluidselementen in een film. 
Sound effects worden niet zo vaak zelf ontworpen, maar ze worden meer van andere 
filmmakers gebruikt. Er bestaan meerdere soorten effecten. Ze geven vaak een sfeer aan 
een situatie. Bijvoorbeeld design sound effects. Dat zijn sound effects die niet in de natuur 

John Williams maakt Harry Potter Theme song 
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kunnen worden opgenomen. Het wordt vaak gebruikt bij science fiction films. De knopjes en 
de piepjes die je hoort, geven een futuristische sfeer aan de film. Voor elke beweging van 
voorwerpen of achtergrondgeluiden worden aparte geluiden opgenomen of gebruikt. Van 
kopjes thee die verschuiven tot bomen die omvallen. Er bestaan ook hard sound effects. Dit 
zijn sound effects die horen bij wat je in het scherm ziet, bijvoorbeeld dat je schoten hoort 
als iemand een geweer afvuurt, een auto geluid hoort als er een auto langs komt rijden, 
enzovoort. Voor elke situatie werken talloze mensen aan de sound effects. De film producers 
willen niet dat er ergens een sound effect ontbreekt. Dit geeft namelijk een slordig gevoel 
aan een film. Hierom werken heel erg veel mensen aan de sound effects en muziek. Je hebt 
bijvoorbeeld muziek editors, die bewerken alle muziek. Ook heb je erg veel supervisors, die 
zorgen dat alles netjes verloopt.  
 
De meeste liedjes worden opgenomen door orkesten. Dit geeft een goed geluid en zorgt 
voor een mooi instrumentaal stuk. 
 
Het opnemen van sound effects is een hele klus. Hiervoor bestaan er sound recorders. Dit 
zijn mensen die alle geluiden opnemen die in de film voorkomen. Vaak worden er andere 
voorwerpen gebruikt voor sommige geluiden, omdat het soms bijna onmogelijk is om het 
echte geluid op te nemen. Bij bijvoorbeeld 
natuurfilms is het erg lastig om de geluiden 
van de dieren op te nemen, omdat het zo 
ver weg staat of het is te gevaarlijk. Bij 
sommige actiefilms wordt wel het echte 
geluid van een machinegeweer opgenomen 
als er ook met een geweer wordt 
geschoten. Dit creëert het meest 
realistische effect. De nagebootste geluiden 
lijken vaak ook erg op de echte geluiden, 
maar nét niet helemaal. Bijvoorbeeld het 
instorten van een gebouw.                                                
Er wordt vaak glas op de grond gegooid, 
maar dat is het dan meestal ook. Dit valt 
de kijker niet vaak op, maar het is er wel.   
 
Op veel muziek en sound effects zit 
Copyright. Dit is een recht dat niet elke muziek of geluid zomaar mag worden gebruikt. Er 
bestaan erg veel wetten voor en als iemand deze wet overtreedt, dan krijgt hij een flinke  
boete. Hierdoor kopen film producers vaak de muziek of sound effects. Hierdoor krijgen ze 
met niemand problemen. Er wordt dus erg veel verdient op Copyright. 
 
Er zijn ook erg veel technieken in de muziek en sound effects in een film. Zo heb je 
bijvoorbeeld een echo. Hierbij wordt een geluidsfragment een paar keer afgespeeld met een 
soort galm en het wordt steeds zachter. Ook heb je time stretching, dit is dat de muziek 
sneller gaat spelen, zonder de toonhoogte te veranderen. Dit zorgt voor een erg spannend 
effect. 
De sound effects bij Harry potter zijn vaak zelf ontworpen. Bijvoorbeeld de rare wezens die 
in sommige scènes voorkomen die allemaal geluiden maken die je normaal niet hoort, de 

Opname van sound effect. Hier wordt het vallen van 
meubels in Harry Potter And The Deadly Hallows 
opgenomen. 
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spreuken hebben allemaal andere geluiden die een beetje magisch klinken, de geluiden bij 
zwerkbal waar de ballen allemaal een ander geluid hebben. Hierin is Harry Potter uniek, 
omdat het zoveel eigen sound effects gebruikt.  
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Hoe zijn de special effecten gecreëerd? 

We zullen u helaas moeten teleurstellen, maar de magie in Harry Potter is niet echt. Het zijn 
de visuele effecten die u al die tijd in de maling hebben genomen. De visuele effecten zijn 
met verschillende technieken gemaakt onder leiding van production designer: Stuart Craig 
en effects supervisor: Jimmy Mitchell.  
 
De Magische wezens:  
In de Harry Potter films komen veel magische wezens voor. Denk aan Scheurbek, 
zeemeerminnen en weerwolven. Veel van deze wezen zijn in het echt gebouwd met grootste 
reden dat de interactie tussen het mens en het ‘dier’ echter overkomt.  
 
Zo heb je bijvoorbeeld de feniks in Perkamentus z’n kantoor. Deze vogel is ontworpen door 
Adam Brockbank en is gebaseerd op een combinatie tussen een zeearend en een gier. De 
vogel is een robot die zijn vleugels kan bewegen en echte tranen kan huilen. Deze vogel leek 
zo echt dat Richard Harris, ook wel bekend als Perkamentus, dacht dat het een echte vogel 
was.  
 
Niet alleen de feniks is echt gebouwd. Ook de Mandragora planten die in ‘Harry Potter en de 
geheime kamer’ zijn gebruikt tijdens kruidenkunde zijn in het echt gemaakt. De mensen van 
de make-up effectenafdeling hebben de poppen gemaakt. De meeste zijn alleen het hoofd 
van de plant die kon bewegen door een robot die onder de tafel zat verstopt. In de scène 
werden een aantal planten verpot. Voor deze planten hadden ze een volledige pop gemaakt 
met een afstand bestuurbare robot erin.   
 

Ook de reuze spin ‘Aragog’ is in het echt gemaakt. De techniek die hiervoor is gebruikt 

hebben ze ‘aquatronic’ genoemd, doordat de benen van de spin van binnenuit met water 

werden bewogen. Deze techniek zorgde ervoor dat de stille bewegingen van een spin goed 

werd weergegeven. De mond van Aragog is door middel van een robot bewogen en loopt 

synchroon met de dialoog die door Julien Glover, de stem van Aragog, werd ingesproken. De 

rest van de spinnen in de scène zijn digitaal gemaakt. Toen Aragog in de zesde film overleed 

is er een zware constructie van zijn lichaam gebouwd. De haren van de spin zijn volledig met 

de hand aangebracht. Dit kostte dan ook enorm veel tijd.  

Het originele plan voor de basilisk was om het 

volledig in de computer te animeren. Toen ze 

erachter kwamen dat Harry iets nodig had om 

zijn zwaard in te steken hadden ze toch maar 

besloten het hoofd in het echt na te maken. 

Dit hoofd is voorzien van neusgaten, ogen en 

een mond die kan bewegen. Om de gekke 

vorm van het hoofd en de nek te kunnen 

maken hadden ze ladders gebruikt die in de 

juiste vorm werden gebogen. Hierdoor kostte 

het maken van de Basilisk minder lang dan 

gedacht.       Basilisk die wordt natgespoten voor de scène 
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De Hongaarse hoornstaart is een volledig computer geanimeerde draak dat gebaseerd was 

op een mix van een dinosaurus, een vleermuis en een havik. Om de draak te kunnen 

animeren is er een levensgrote maquette gebouwd die vervolgens werd gescand. De draak 

die in de Grittons bank zijn debuut maakte is wel deels gebouwd. De rede hiervoor was dat 

Harry, Ron en Hermelien op de rug van de draak naar buiten moesten vliegen. Het prop 

team heeft toen een deel van de rug gemaakt met schouders die synchroon konden 

bewegen met de vleugels.  

 

De centaurs in de Harry Potter films zijn volledig computer geanimeerd. Alleen een paar 

acteurs in blue suits (een blauw pak dat acteurs dragen om makkelijk weg geëdit kunnen 

worden) is gebruikt om de positie van de centaur aan te nemen. Ook voor dit wezen is een 

levensgroot model met alle details gemaakt die later zou worden gescand.  

Voor Scheurbek is er extra achtergrond onderzoek 

gedaan, omdat ze ook zijn karakter wilde 

benadrukken. Zo is er een bezoek gebracht aan een 

fysioloog en een dierenarts om te kijken hoe 

verschillende dieren in elkaar zitten. Hieruit zijn 

tekeningen en een ruw model gemaakt die het 

visuele effecten team heeft gebruikt bij het tot leven 

brengen van Scheurbek. In de eerste animaties werd 

scheurbek als een kleine blije puppy afgebeeld, later 

heeft de regisseur besloten hem een ander karakter 

te geven: een ‘sloppy’ teenager.  

Voor drie scènes waarin Scheurbek niet veel bewoog 

of in de achtergrond stond werden volledige standbeelden gebouwd. Hiervoor zijn alle veren  

apart  gemaakt en opgeplakt. Een van de  versies van Scheurbek was gemaakt om te kunnen 

liggen, een om te kunnen staan in de achtergrond en een om alleen zijn hoofd te bewegen.  

De Terzielers zijn ontworpen door concept ontwerper Rob Bliss. In de boeken van J.K 

Rowling werden ze omschreven als paarden met reptiel hoofden en lange zwarte manen. 

Tijdens het ontwerpen werd er gekeken naar hoe paarden, vleermuizen, giraffen en haviken 

bewogen. Ook hier werd de maquette gescand, alleen dat ging de eerste keer fout. De 

maquette was in het zwart waardoor de Terzieler als een grote zwarte vlek werd afgebeeld. 

Om dit te veranderen werd de Terzieler in een ander kleurschema gebouwd en opnieuw 

gescand.  

Scheurbek word bijgewerkt 
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De dementors hebben geen gezicht of anatomie in hun lichaam. Hierdoor is er extra focus 

gelegd op hun bewegingen en karakter. Voor de mallen die later zouden worden gescand 

werd gezocht naar een vloeiende stof om de 

gewaden na te bootsen. De gewaden waren 

gebaseerd op vogel vleugels en de botten die 

daardoor heen lopen.  

De regisseur voor ‘Harry Potter en de gevangene 

van Azkaban’ wilde liever echte poppen gebruiken 

in plaats van computer edits. Een beroemde 

poppenmaker, Basil Twist, heeft met zijn bekende 

‘aqua techniek’ de dementor bewegingen 

nagebootst. Helaas bleken de poppen inefficiënt en 

zijn ze uiteindelijk toch wel geanimeerd. In de vijfde 

film is het uiterlijk van de dementors veranderd: ze 

hebben armen gekregen en hun schedel en 

borstkast is deels zichtbaar gemaakt.  

 

Toen Remus Lupin, de ‘verweer tegen zwarte 

kunsten’ docent in ‘Harry Potter en de gevangene 

van Azkaban’,  in een weerwolf moest 

veranderen, werd er enorm gelet op het breken 

van de stereotype weerwolf.  Tijdens het 

ontwerpen hadden ze het idee om het ‘weerwolf-zijn’ meer als een ziekte uit te beelden in 

plaats van een kracht. Zo zit de wolf vol met wonden en littekens, is hij erg mager en kan je 

aan hem zien dat hij vol met schaamte en verdriet zit.  

Voordat ze besloten om de wolf volledig computer te animeren, hebben ze onderzoek 

gedaan naar meer traditionele methodes. Zo hebben ze met make-up en protheses een 

kostuum geprobeerd te maken. Een kickbokser en een danser kregen een maand lange 

training om op stelten te kunnen bewegen. De stelten waren onderdeel van het kostuum, 

maar helaas was de grond rond de beukwilg te zacht en werd de wolf in de computer gezet. 

Om de transformatie van mens naar wolf in de voorstadia vast te leggen hebben ze kleine 

protheses en make-up per scène aangebracht. Zo kunt u denken aan lenzen, nagels, tanden 

en/of wonden.   

Tussen acteur en Visual effecten: 

Niet alles wordt volledig in de computer vormgegeven. Soms worden er ook acteurs of 

actrices ingehuurd om de bewegingen en gezichtsuitdrukkingen uit te beelden. Het vergt 

dan ook enorm wat acteer skills om een scène vol met visuele effecten vorm te kunnen 

geven. In verscheidene scènes is dit van toepassing geweest. Zo heb je: 

Dobby en Kreacher, twee huiselven met beide een heel ander karakter. Zij zijn vormgegeven 

door Diane Gibbins (Dobby) en Bindi Johal (Kreacher). Ze zijn allebei op ongeveer dezelfde 

hoogte als de karakters. Hierdoor werden de interacties met de acteurs en de huiselven veel 

realistischer. Sommige scènes hebben wel zonder acteurs gespeeld. In deze scènes werden 

De transformatie stappen van Professor Lupin 
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de huiselven met bijvoorbeeld een tennisbal op een stok gepositioneerd. Dit gebeurde 

echter niet alleen met de huiselven. Ook de slang Nagini is op deze manier in de scène 

geplaatst. Natuurlijk word door het effecten team de stok veranderd in het wezen dat het 

eigenlijk moet zijn. In een van de laatste films overlijd Dobby. Voor deze scène is Dobby wel 

in het echt nagemaakt, zodat de acteurs zich beter konden voorstellen hoe het zou zijn als 

Dobby overleed. 

En ook Jim Broadbent, professor Slakhoorn die in ´Harry Potter en de half bloed prins´ zijn 
introductie maakte, heeft een scène waarin hij van een stoel naar een man veranderde. Voor 
deze scène was er een plank gebouwd die 
omhoog kon springen zodat Jim soepel op kon 
staan. De rest van de scène is volledig geacteerd.   
 
Voordat de zwerkbal scènes gefilmd konden 
worden moesten de acteurs eerst in een lang 
proces van trainingen waardoor ze balans kregen. 
Tijdens de training moesten de acteurs op een 
trampoline springen en ballen vangen en weer 
weg gooien. Ook leerde ze allerlei verschillende 
sprongen. Als ze de training volledig hadden 
afgerond mochten ze op een bezem gaan zitten die op 
een hoge paal was bevestigd. De achtergrond was volledig green screen.  
 
Visuele effecten en het decor:   
Als je kijkt naar de binnenkant van Zweinstein zie je al meteen dat het geen alledaags 
schoolgebouw is. Overal waar je kijk kunnen dingen bewegen, geluid maken en ga maar 
door. Maar hoe is dat dan gedaan?  
 

Als je kijkt naar de schilderijen zie je dat iedereen kan 
bewegen, praten en zelfs bij de buren op bezoek gaat. Dit kan 
doordat de schilderijen die door het hele kasteel hangen met 
greenscreen zijn voorzien. Op het greenscreen worden 
video’s afgespeeld die er door het effectenteam in zijn gezet.  
 
De millennium bridge in Harry Potter en de Half bloed prins 
werd gefilmd met en enorme groep aan figuranten die in 
angst van de brug moesten rennen. Later is er met behulp 
van verschillende soorten edits de brug uit elkaar gehaald en 
kapot gemaakt.  
 
Ook dit is niet alles: je hebt bewegende trappen die met 
behulp van greenscreen werden vormgegeven, en in de 
scène waarin Hermelien de boeken terugstopt in de kast is 
met behulp van een green-suit (een groen pak)  gedaan.   

 
 
 

Harry op een bezem 

Green screen schilderijen 
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Praktische opdracht  
 
Het Harry Potter (remake) script:  
Voor ons praktische deel hadden we besloten een video te maken, waarin we proberen te 
verwerken wat we in het proces van het profielwerkstuk schrijven hadden geleerd.  
 
Als eerste stap hadden we bedacht wat de hoofd van onze verhaallijn zou worden. We 
waren het al snel met elkaar eens dat het een video ging worden waarin wij allerlei regels 
overtreden. Hiervoor hadden we eerst op internet naar een lijst gezocht van mogelijke 
overtredingen en hebben we onze favorieten daaruit gekozen: 
 

1. Naar de keuken gaan. 
2. Naar de verboden afdeling in de bibliotheek. 
3. Stiekem naar het verboden bos gaan.  
4. Andere afdeling bezoeken.  
5. In het bezit zijn van een draak.  

Vervolgens hebben we een taakverdeling gemaakt:  
- Teun: Doet de muziek en een groot deel camera voering  
- Renée: regelt de kostuums en doet deel regie 
- Stella: Regelt een green screen en bewerkt de video, maakt de props en schrijft het 

script 
 
Daarna hebben we gekeken naar wie onze karakters zouden worden. Hiervoor heeft ieder 
zijn of haar eigen karakter omschreven. Uiteindelijk bleek het dat we onszelf aan het 
omschrijven waren… 
Stella:  
Naam: Stella from the Mountain (van den Berg) 
Bloed: Fullblood 
Huis: Hufflepuff 
Beste vak: Transfiguration (gedaanteverwisseling) 
Slechtste vak: Herbology (kruidenkunde) 
Hobby's buiten de lessen om: Door de school huppelen en naar hogsmeade gaan.  
Sterke kanten: Hard werken, loyaal en vrolijk (meestal)     
Zwakke kanten: traag van begrip, snel afgeleid en altijd te laat 
 
Renée: 
Naam: Renée Shortbank 
bloed: halfbloed 
Huis: Gryffindor 
Beste vak: Charms (spreuken) 
Slechtste vak: Potions (toverdranken) 
Hobby’s buiten les om: Lezen, slapen, mensen irriteren met mijn aanwezigheid. 
Sterke kanten: Speciale manier van positiviteit, slechte grappen en nuchter karakter. 
Zwakke kanten: ongemotiveerd, vergeetachtig, stemmingswisselingen 
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Teun: 
Naam: Teun Wullems 
Bloed: Mudblood (geboren zonder tover ouders) 
Huis: Huffelpuff 
Beste vak: Defence against the dark arts (verdediging tegen zwarte magie)  
Slechtste vak: History of magic (geschiedenis) 
Hobby's buiten de lessen om: Krabvissen. 
Sterke kanten: Goede woordgrappen. 
Zwakke kanten: Vergeetachtig.  
 

Nadat we onze karakers hadden omschreven werd het tijd om een verhaal te schrijven over 

hoe het zou gaan als wij op Zweinstein van school zouden worden gestuurd:  

Na een lange rit in de trein en veel te veel snoep te hebben gegeten zijn ze aangekomen op 

het station van zweinstein. Ze beginnen in het 6e jaar van zweinstein, nadat ze van 

Beauxbatons (een franse toverschool waar ook Nederlanders naartoe gaan) zijn getrapt 

wegens onhandelbaar gedrag. 

Ze lopen het gebouw binnen en worden gesorteerd in hun afdeling. De regels worden 
opgenoemd: Je mag niet bij een andere afdeling komen dan die van jezelf, de keuken en de 
verboden afdeling zijn ten strengste verboden voor studenten.  
 
De drie kinderen zien dat als een aanmoediging en grijpen meteen hun kans. ‘Iedereen mag 
nu naar zijn of haar afdeling vertrekken’ gilde Albus Perkamentus door de great hall. 
Aangezien Renée de enige Gryffindor is gingen Teun en Stella met haar mee. Toen ze in de 
common room waren werden ze door professor Minerva Anderling gesnapt en weggestuurd. 
‘ -10 punten voor beiden (Teun en Stella)’ 
 
De volgende ochtend hadden ze ontbijt, natuurlijk was het niet lekker en bedachten ze een 
plan om naar de keuken te gaan en eten te stelen. Tijdens het ontbijt vertrokken ze naar de 
deur van de keuken. Teun schreeuwde naar de deur maar het werkte niet. Onze 
vergeetachtige Renée probeerde te herinneren wat ook alweer de truc was om de deur te 
openen. De afgeleide Stella begon uit verveling de peer te kietelen. De peer zei: ‘Hey stop! 
dat kietelt’ De deur opende en de kinderen grepen wat ze konden.  
 
De volgende dag moesten ze zich melden bij Perkamentus om vervolgens een preek aan te 
horen en 50 punten aftrek te krijgen per afdeling. Nadat die vervelende klus erop zat wilde 
de kinderen wraak nemen op onze oude vriend en liepen ze stiekem naar de verboden 
afdeling om wat zwarte magie boeken te stelen. Maar het alarm ging af (dan schreeuwen de 
boeken enorm hard) en de kinderen werden weer meegenomen: -100 punten! ‘Nog 1 keer 
en jullie worden van school gestuurd!’ zei Professor Anderling 
 
De kinderen wilde niet weer van school worden gestuurd. Ze besloten zichzelf gedeisd te 
houden, maar ook dat is een talent. De kinderen liepen door de gangen en werden 
tegengehouden door een prefect: ‘Waar is jullie stropdas? En waarom hangt jou hemd uit je 
broek?’ De kinderen keken elkaar aan en zeiden tegelijk: Bloody hell! 
Vervolgens moesten ze de school verlaten wegens het niet volgen van het uniform 
regelement.  
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Vervolgens moest het script worden geschreven. Het script komt alleen niet helemaal met 

het verhaal overeen aangezien we niet precies wisten hoe we alles wilde vormgeven en of 

we alles wel konden vinden voor die scènes. Hierbij het uiteindelijke script:  

 

Scène 1: 

*de kinderen lopen afgeleid de great hall binnen. Vervolgens komt Perkamentus aan het 

woord:* 

 

Perkamentus: Om te beginnen lees ik de regels van onze school voor:  

 Het is verboden om andere afdeling huizen te bezoeken. 
 de keuken, verboden afdeling en het verboden bos zijn ten strengste verboden 
 verder zijn alle huisdieren anders dan een pad, kat of uil verboden 

 
*Vervolgens worden de 3 kinderen ingedeeld* 
Perkamentus: Dan mag nu de sorteerhoed zijn werk doen… 

 ‘Stella from the Mountain!’ 
Hoed: HUFFELPUF! 

 ‘Renée Shortbank!’  
Hoed: GRYFFINDOR! 

 ‘Teun Willems!’ 
Teun: WULLEMS!!!!  
Hoed: HUFFELPUF! 
 

Scène 2:  

*even later in de Huffelpuff afdelings kamer* 

Stella: Teun in verveel me 
Teun: Ja ik ook… en ik heb honger  
Stella: Ja ik o… 
*Renée komt met een brede lach naar binnen gelopen en geeft haar draak een aai* 
Renée: Hey koters, wie heeft er zin om wat te smikkelen te halen.  
Stella: Hoe ben je hier binnen gekomen? 
Renée: Dat jullie nou zo dom zijn om het Frozen klopritme te kiezen.. 
Stella: Ik hou van Frozen… en eten… let’s go! 
 
*Ze staan voor het schilderij van een fruitschaal dat leidt naar de keuken* 
Renée: Hier, moet je kijken  
*Renée kietelt de peer en de deur zwaait open* 
Teun en Stella: WOW! 
Renée: jaja, hebben Fred en George me geleerd ;) 
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Scène 3:  

Renée: En wat gaan we vandaag doen jongens?  

Stella: shhhhhh… ik lees een boek. 

Teun: je weet dat je hem ondersteboven houdt toch? 

*stella kijkt verbaasd naar haar boek* 

Renée: ik heb een ideetje…  

*die avond lopen ze in de bieb onder de ontzichtbaarheids mantel van Harry die Renée 
‘‘toevallig’’  mocht lenen…* 
 
Stella: Jongens… het is 12 uur ‘s nachts en we lopen door de verboden afdeling 
Renée: Met een ontzichtbaarheids mantel die ik toevallig van Potter mocht lenen.  
Teun: Hey moet je kijken 
*Teun pakt een bijtboek en wordt aangevallen* 
Stella: *gebruikt haar toverstaf om t boek neer te halen*  
Renée: OKAY MOVE GOGOGO!!!  
*ze rennen weg* 
 

Scène 4:  

Renée: Hey jongens…. wie gaat er mee wandelen? 

Stella: Ik ben een meisje thank u very much 

Teun: ik heb een ideetje 

*ze staan voor het verboden bos en denken nog eens na over hun levens keuzes…* 

Renée: Okay cool! Lets go! 

Stella: Er zijn toch geen spinnen heh… 

*ze lopen het bos in… ineens hoor je stella gillen (Teuns stem)*   

Scène 5: 

*Perkamentus is boos* 

Perkamentus: Helaas moet ik jullie vertellen dat jullie van school worden getrapt… 

alle 3: WAT WAAROM? 

Perkamentus: nou…. wegens: 

 het betreden van een ander huis  
 het bezit van een draak  
 het bezoeken van de keuken 
 het betreden van de verboden afdeling en verboden bos.  

en wie weet wat jullie in de toekomst zullen uitspoken…. dus bij deze…. Van school getrapt! 
*close up van iedereens reactie*  
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Tijdens het filmen 
Tijdens het filmen kwamen we erachter dat het enorm lastig is om een film te maken. Vooral 
met een slechte cast, een lowbudget en een mini crew. Toch hebben we er het beste van 
proberen te maken en hebben we veel plezier gehad in het maken. We hebben in totaal 
twee keer gefilmd aangezien er bij de eerste keer filmen nog wat dingen fout gingen. Na de 
tweede keer filmen gingen sommige scènes niet goed en hebben we die scènes opgevuld 
met of een stukje tekst, of het gewoon zo gelaten.  
 
Praktisch onderdeel Muziek (Teun) 
 
Voor de shortfilm die wij hebben gemaakt, heb ik (Teun) een “theme song” ontworpen. 
Hiervoor heb ik gitaren gebruikt en een drumstel voor het ritme. Het drumstel hoor je niet in 
de theme song terug, omdat het er niet mooi bij klonk. Ik heb 3 liedjes ontworpen. Een 
vrolijke, een verdrietige en een spannende. Voor allemaal zijn verschillende toonladders 
gebruikt. De keuze is uiteindelijk toch de spannende/ emotionele geworden. De theme song 
van Harry potter is magisch, maar het heeft een emotionele twist. Ik heb geprobeerd om de 
twee aspecten te combineren. Hiervoor heb ik de toonladder van E Majeur gebruikt. Een 
toonladder is een reeks van 7 verschillende noten achter elkaar. De belangrijkste toon is de 
grondtoon. Dit is ook de eerste toon in de toonladder. Elke noot moet 1 keer gebruikt 
worden. De grondtoon geeft aan welke toonladder het is. Bij de theme song is dus de 
grondtoon een E. Op basis van die toonladder heb ik de theme song geschreven. De noten 
die bij elkaar horen heb ik in een bepaalde volgorde gezet, waardoor je een liedje krijgt. Bij 
de drums heb ik gezorgd dat dat een bepaalde snelheid had. Op die snelheid heb ik ook het 
lied ontworpen. Niet te langzaam maar ook niet te snel.  

 

 

 

 

 

 

Het antwoord op de vraag “Hoe stellen ze de muziek samen voor een film” is het antwoord: 
de muziek wordt uitgekozen per scène. Voor veel plaatsen waar speciale muziek wordt 
afgespeeld om een bepaalde sfeer te geven. Vaak wordt de theme song en soms worden 
sound tracks ontworpen door componisten. Voor elke beweging of elk voorwerp is er wel 
een geluid. Hierdoor ervaart de kijker precies wat er gebeurt. Het opnemen van de sound 
effects is een hele klus. Meestal worden de geluiden nagebootst. Dit klinkt meestal bijna 
hetzelfde, maar nét niet helemaal. In de Harry Potter films zijn de sound effects vaak zelf 
ontworpen. Dit komt doordat er in de films geluiden voorkomen die meestal niet in andere 
films voorkomen. 
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Praktische onderdeel decor en editen (stella)  

Voor onze praktische opdracht hebben ik de props gemaakt, green 

screen geregeld en de video bewerkt.   

Props 

In de zomervakantie heb ik hard gewerkt aan de props die we in de 

video terug zien. Ik heb de sorteerhoed, het schilderij dat naar de 

keuken van Zweinstein leidt en het monsterboek van monsters 

gemaakt.  

Ik heb de sorteerhoed gemaakt met een oude heksenhoed die ik 

nog had liggen. Daar heb ik met papier maché een gezicht op 

gemaakt en een rondere vorm in grbracht. Daarna heb ik de hoed 

met verschillende tinten geverfd waardoor er diepte ontstond. 

De fruitschaal naar de keuken heb ik met acryl verf op een vierkant 

canvas gechilderd. Ik heb hierbij een voorbeeld van internet 

gebruikt. Mijn schilderij is iets dokerder uitgevallen dan het 

origineel, maar ik ben enorm blij met hoe het is geworden.  

Voor het monsterboek van monsters heb ik met stof mijn dummie 

beplakt. Hierin heb ik een klein stuk van het hoofd opgvult met watjes en daar oogjes op geplakt. De 

stof is zo geknipt dat het net op tanden lijkt.  

Editen 

Voor het bewerken van onze video heb ik een gratis 

programma gebruikt (lowbudget). Het programma heet: 

VSDC Free Video Editor. Met dit programma heb ik de 

achtergrond 

kunnen 

verwijderen 

nadat we 

hadden gefilmd met een green screen. Tijdens het filmen 

zijn een paar scènes niet helemaal goed gefilmd, helaas 

heb ik het niet helemaal kunnen weg editen. Ondanks dat 

is het een super leuke video geworden waar ik super veel 

werk ik heb gestoken.  

 

 

Het monsterboek van monsters 

 

fruitschaal 

De sorteerhoed 
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Praktische onderdeel Kostuums (Renée)  

Voor het praktijkgedeelte heb ik mij bezig gehouden 

met de kostuums. Ik heb gekeken naar wat handig zou 

zijn als uniform voor Zweinstein en heb de anderen een 

dresscode opgelegd. Een witte blouse/shirt was een 

must. Ook heb ik een stel kleine ontwerpen gemaakt. 

Naast de schooluniformen heb ik een alternatief 

gezocht voor Perkamentus (of Dumbledore) zijn 

mantel, een prachtige blauwe badjas.  

Ook heb ik soms gefilmd en anderen (emotioneel) 

gesteund met de rollen. Af en toe het script voor 

iemand zijn neus houden was ook een belangrijk 

aspect. 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ontwerpen van de kostuums door Renée 
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Conclusie 

Om de onderzoeksvraag: Hoe worden films gemaakt?, te kunnen beantwoorden hebben wij 

deelvragen onderzocht. We kwamen tot de conclusie dat er niet maar 1 antwoord mogelijk 

is, want bij een film komen zo veel verschillende dingen kijken. Bijvoorbeeld het genre van 

een film: bij een actiefilm zullen heel wat special effecten nodig zijn, maar als je een 

natuurfilm maakt heb je die eigenlijk niet nodig. kortom, films kunnen op verschillende 

manieren worden gemaakt.  

Het antwoord op de deelvraag… 

 Wat is de rol van de regisseur binnen de productie van een film? 

De regisseur heeft een van de belangrijkste rollen binnen de productie van een film. 

De taken van een regisseur is verschillend bij veel soorten films, maar bij de meeste 

films heeft hij de volgende taken: 

-Research doen naar het gekozen onderwerp 

-Het schrijven van een script 

-Financiering van de productie rond krijgen 

-Het samenstellen van de crew 

-Het sturen van de productie 

-De montage van de film 

-Het promoten van de film 

Bij de meeste van deze taken wordt hij geholpen door anderen zoals het bedrijf van 

de producent, film editor of castingsdirector van het castingsbureau.  

 Hoe gaat het casten van acteurs in zijn werk? 

Acteurs worden vaak gecast via een castingsbureau. Filmregisseurs gaan naar dat 

soort bureaus om passende acteurs te vinden voor hun film of series. Door middel 

van audities kijkt de regisseur of de acteurs geschikt zijn voor zijn project. Het casten 

kan ook op andere manieren zoals scouten op een school of een andere plek waar je 

geschikte acteur voor zijn project kan vinden. 

 Hoe worden kostuums voor film ontworpen en gemaakt? 

Voor het maken van een filmkostuum wordt er veel onderzoek gedaan en 

geëxperimenteerd door de designers. Het gaat niet alleen of het kostuum bij het 

thema past, maar ook het personage dat er gespeeld wordt, goed weergeeft. Ook 

spelen kleuren en materiaal een grote rol bij het brengen van een gevoel bij het 

publiek. Voordat het definitieve kostuum gemaakt wordt gaan er nog velen 

ontwerpen aan vooraf. Ook moeten de designers goedkeuring krijgen van de 

regisseur. 

 Hoe zijn de decors tot stand gekomen? 

Er is eerst gekeken naar hoe de plattegrond van Zweinstein eruit zal gaan zien. Dit 

werd gedaan om een duidelijk beeld te krijgen van de wereld die J.K. Rowling in haar 

hoofd had. Daarna gaan ze ontwerpen en kijken wat de beste opties zijn. Vervolgens 

wordt de set aangekleed met decoraties en andere details.  
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 Hoe wordt een film gefilmd? 

Een film wordt gefilmd met een camera. Er worden veel verschillende 

cameravoeringen en camerabewegingen gebruikt. Hierdoor is het beeld niet 

statisch, maar dynamisch. Dit is fijn voor de kijker, zo ziet hij nog eens iets van de 

omgeving, speciale dingen bij karakters of de bewegingen van voorwerpen of 

karakters. Hierdoor word je helemaal meegenomen in de film. Ook wordt er voor 

focus gezorgd. Dit zorgt ervoor dat de kijker naar de dingen kijkt die belangrijk zijn. 

Soms is er een voorwerp uit focus omdat dit niet belangrijk is. Zo wordt een film dus 

gefilmd. 

 Hoe stellen ze de muziek samen voor een film? 

De muziek wordt uitgekozen per scène. Voor veel plaatsen waar speciale muziek 

wordt afgespeeld om een bepaalde sfeer te geven. Vaak wordt de theme song en 

soms worden sound tracks ontworpen door componisten. Voor elke beweging of elk 

voorwerp is er wel een geluid. Hierdoor ervaart de kijker precies wat er gebeurt. Het 

opnemen van de sound effects is een hele klus. Meestal worden de geluiden 

nagebootst. Dit klinkt meestal bijna hetzelfde, maar nét niet helemaal. In de Harry 

Potter films zijn de sound effects vaak zelf ontworpen. Dit komt doordat er in de 

films geluiden voorkomen die meestal niet in andere films voorkomen. 

 Hoe zijn de special effecten gecreëerd? 

De meeste special effecten werden gemaakt door behulp van het scannen van 

mallen en het gebruik van green screen om achtergronden in te kunnen vullen. De 

rest word in de computer verwerkt tot een bewegend voorwerp of dier.  

 

De hoofdvraag van ons praktische deel was: Kan je een film maken met weinig 
hulpmiddelen? 
Het antwoord is: Ja, maar niet een hele goede. Onze film is het witte doek niet waard, maar 
als je iets meer talent en geduld hebt voor het filmen en editen van een video weten we 
zeker dat u een hele leuke en interessante video kunt maken.  
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Discussie 

Reflectie Renée 

Voor mijn gevoel is het maken van het werkstuk goed verlopen. We hadden goede communicatie en 

konden zo goed vragen aan elkaar stellen. Dit konden we goed doen doordat we een whatsapp groep 

hadden gemaakt. Het theoretische gedeelte verliep bij mij redelijk goed. Ik heb veel informatie 

weten te vinden door hand van internetbronnen zoals artikels en filmpjes, maar had eerst wel 

moeite met de informatie in een verhaal te zetten. Ik wist niet precies hoe anderen hun stuk gingen 

schrijven. Doordat het me veel moeite leek heb ik sommige dingen uitgesteld en liep daardoor 

achter. Gelukkig kreeg ik af en toe een schop onder de kont van Stella en Teun, en heb ik daardoor 

mijn stukken op tijd afgekregen. Toch vind ik dat het een vrij netjes stuk is geworden. Het was ook 

veel langer dan ik had verwacht.  

Voor ons praktijkgedeelte hebben we een film gemaakt. Ik kan meteen wel beginnen met dat we het 

nogal onderschat hadden. Het filmen duurde veel langer aangezien er veel fout ging, maar ook 

omdat er veel voorbereiding van tevoren nodig was. Het was noodzakelijk om nog een dag extra te 

gaan filmen aangezien een paar scenes mislukt waren. Dit kwam vooral door slecht camerawerk of 

omdat het green screen faalde omdat mensen er verkeerd voor stonden. Het was misschien beter 

geweest als we een vaste cameraman ergens vandaan hadden gehaald. We hadden veel moeite met 

onze props (Teun die stikte in zijn baard) en filmapparatuur (Het green screen viel om de vijf minuten 

naar beneden). De taken waren ook niet heel eerlijk verdeeld bij dit onderdeel waardoor sommigen 

veel minder hebben gedaan dan anderen. We hebben er ook uit kunnen concluderen dat niemand bij 

ons in de wieg is gelegd voor een professioneel carrière als acteur, toch vind ik dat we het nog goed 

gedaan hebben voor een stel amateurs.  

Reflectie Teun 

Ik vond de samenwerking tussen ons erg goed gaan. Het was heel fijn dat iedereen zijn taak 

op tijd deed en ook alles goed heeft afgerond 2 weken voor tijd. Zelf vond ik het schrijven 

redelijk lastig, vooral omdat het uit Engelse bronnen kwam en soms moeilijke termen in 

voorkwamen. Uiteindelijk is het toch gelukt om alle informatie te verwerken. Het filmen was 

echter een ander verhaal. Het ging vaak fout doordat we aan het lachen waren. Ook zaten 

we vaak uit beeld omdat we niet goed voor het green screen paste. Toch hebben we ons 

best erop gedaan en ook al is het resultaat niet heel goed van de film, toch ben ik blij dat we 

het hebben af kunnen ronden. 

Reflectie Stella 

Ik vond dat onze samenwerking heel soepel is verlopen. We waren allemaal super 

enthousiast en hebben hard gewerkt om er een mooi werkstuk uit te krijgen. Qua informatie 

zoeken heb ik vrijwel tot geen moeite gehad. Het enige nadeel hiervan was dat ik te veel 

informatie verzameld had en daardoor moeite had met het schrijven van een goed 

hoofdstuk. Ik moest dus eerst heel wat keuzes maken over wat ik wel wilde vertellen en wat 

niet.  

Tijdens de Praktische opdracht hebben we wat problemen gehad met het filmen. Sommige 

scènes waren niet helemaal goed gefilmd daar ik pas hij het editen achter kwam. Hierdoor 

hebben we nog een tweede dan moeten filmen. Sommige scènes waren ook die dag niet 
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helemaal gelukt, maar we hadden ons erbij neergelegd en wilde focussen op het werkstuk. 

Editen is niet mijn sterkste kant waardoor ik een wat lastige opstart had met het 

programma. Uiteindelijk heb ik mijn best gedaan en hebben we een nog best amuserende 

video in elkaar gezet. 

Waar ik pas later achter kwam is dat ik uiteindelijk de meeste uren heb gemaakt. Dit kwam 

doordat ik natuurlijk moeilijke starten heb gehad, maar ook doordat de taakverdeling niet 

heel goed was verdeeld. Het maken van props vergt veel tijd, en het editen van een video 

nog meer. Hierdoor kwam ik op een iets langere tijd uit dan de anderen. Ondanks dat ben ik 

super blij met Teun en Renée. Ze hebben super veel gedaan en ik ben super blij dat ik dit 

project met hun heb mogen doen.   
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Nawoord 
Wat wij hebben geleerd door ons onderzoek is dat film maken nog veel moeilijker is dan het 
al lijkt. Er komen enorm veel aspecten bij kijken, waarin niet alleen veel werk maar ook 
enorm veel tijd in zit. Nu snappen we ook waarom er altijd een enorme crew nodig is bij de 
productie van een film.  
 
Kortom,  een film maken is dus veel moeilijker dan het lijkt. We zullen nu zeker allemaal met 
een ander oog naar filmmakers en acteurs kijken.  
 
Ook willen we nog graag even Mr van Lopik bedanken voor het begeleiden van ons 
profielwerkstuk. Ook willen we Teuns moeder bedanken voor haar steun en Stella’s moeder 
voor het helpen met Stella’s keuzestress.   
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Logboek Stella van den Berg 

Wat?  Wanneer? Hoe lang? 

HACO uur 4 havo 4 uur 

Gesprek begeleider 23 maart 2017 1 uur 

Informatie zoeken  10 mei 2017 2 uur 

Gesprek begeleider 23 mei 2017 1 uur  

Voorbereiding praktische opdracht  3 juni 2017 6 uur  

Informatie zoeken  17 juni 2017 2 uur 

plan van aanpak maken 2 juli 2017 1,5 

Voorbereiding praktische opdracht  13 juli 2017 7 uur 

Filmdag 1 16 augustus 2017 5 uur 

Video bewerken 17 augustus 2017 4 uur  

Informatie zoeken  22 augustus 2017 4 uur 

schrijven 23 augustus 2017  5 uur 

Schrijven 24 augustus 2017 6 uur 

Schrijven 25 augustus 2017 5 uur 

Schrijven 27 augustus 2017 3 uur 

Schrijven 28  augustus 2017 1 uur 

Schrijven 29 augustus 2017 5 uur 

Filmdag 2  1 September 2017 5 uur 

Editing 17 september 2017 2 uur 

Schrijven 17 september 2017 2 uur 

Samenvatten 18 september 2017 1 uur 

Bespreken 26 september 2017 1 uur 

Schrijven 27 september 2017 5 uur  

Schrijven 28 september 2017 7,5 uur 
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Reflectie en deel van lay-out 2 oktober 2017 4 uur 

Volledige lay-out  19 oktober 2017 3 uur 

 Totaal:  93 uur 
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Logboek Teun Wullems 

Wat? Wanneer? Hoe lang? 

Gesprek begeleider 23/3/17 1 uur 

Harry potter exhibition informatie opzoeken daar 20/5/17 4 uur 

Gesprek begeleider 23/5/17  1 uur 

Informatie zoeken 
 

24/7/17 1 uur 

Plan van aanpak maken 2 Juli 2017 1,5 uur 

Filmdag 1 16/8/17 13:30-
18:30 

5 uur 

Informatie zoeken 22/8/17 10:00-
12:00 

2 uur 

Informatie zoeken 22/8/17 16:00-
17:00 

1 uur 

Informatie zoeken 23/8/17 11:10-
12:10 

1 uur 

Informatie zoeken HACO  4 HAVO 
 

4 uur 

PO voorbereiding Eind Juli 7 uur 

Filmdag 1 16 augustus 2017 5 uur 

Schrijven 18 augustus 2017 2 uur 

Schrijven 19 augustus 2017 3 uur 

Informatie zoeken 22 augustus 2017 2 uur 

Schrijven 24 augustus 2017 1,5 uur 

Ideeën opdoen 26 augustus 2017 1 uur 

Informatie voor Theme Song opzoeken 28 augustus 2017 1,5 uur 

Filmdag 2  1 September 2017 5 uur 

3 theme songs ontwerpen 4 september 2017 2,5 uur 

Informatie verwerken 5 september 2017 2 uur 
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Informatie zoeken 7 september 2017 4 uur 
 

Schrijven 8 september 2017 2 uur 
 

Documentaires kijken 9 september 2017 4,5 uur 

Informatie zoeken 11 t/m 18 
september 

7 uur 

Verwerken 20 t/m 22 
september 

5 uur 

Verwerken 24 september 2017 3 uur 

Alles nabespreken 28 september 2017 2 uur 

Lay-out 29 september 2017 3 uur 

Puntjes op de ‘i’ zetten 29 september 2017 1,5 uur 

 Totaal  86 
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Logboek Renée Kortenoever 
Wat?  Wanneer? Hoe lang? 

Gesprek begeleider  23 maart 2-17 1 uur 

gesprek begeleider 23-5-2017 1 uur 

Voorbereiding PO ergens zomervakantie 4 uur 

Filmen part 1 16 augustus 5 uur 

Informatie zoeken 24 juli 2 uur 

Informatie zoeken 22-8-2017 2 uur  

Informatie casting Harry Potter 23-8-2017 1 lesuur 

HACO uren 
 

4 havo 4 uur 

informatie 
 

25-8-2017 1 uur 

stuk casting schrijven 
 

26-8-2017 1 uur 

boek lezen 30-08-2017 1 uur 

boek lezen making of Harry potter 26-8-2017 2 uur 

Stuk kostuums schrijven 
 

27-8-2017 3 uur 

Verder stuk kostuums 
 

29-8-2017 3 uur 

voorbereiden tweede filmdag 1-9-2017 2 uur 

Filmen tweede keer 1-9-2017 5 uur 

stuk regie 2-9-2017 1 uur 

stuk regie 5-9-2017 1 uur 
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afmaken mijn delen  maand oktober 18 uur 

bronnenlijst APA-regels 30-09-2017 1 uur 

schrijven inleiding 30-09-2017 3 uur 

schrijven reflectie en praktijkdeel 16-10-2017 2 uur 

Reflectie herschrijven  19-10-2017 2 uur  

 
Totaal 63 
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